
Referat frå Rådet for personar med nedsett funksjonsevne 

20.10.20 på biblioteket kl. 15.30 – 19.00. 

Til stades: Leiar Gunnar Utskot, Monica Tjønna, Henrik Røen, referent Bodil H. Øpstebø  

…….Nina Fredriksen til stades på befaring og sak 1. …..Meline Haugland til stades på sak 2. 

Einingsleiar funksjonshemma: Reidun Abotnes til stades heile møte. 

 

Faste saker:  

• Godkjenning av innkalling og sakliste.  

• Eventuelle merknader til protokoll frå førre møte.  

• Delegerte vedtak/referatsaker.  

• Utvalet sitt kvarter.  

 

Informasjon og referatsaker:  

• Status prosjekt badevika på Bjørkheim, orientering ved Nina Fredriksen  

• Status prosjekt dagsturhytta, orientering ved Meline Heimdal Haugland  

• Status drift Skottebakken, orientering ved Reidun Abotnes 

 

Vedtak: Møteinnkallinga og saklista vart godkjent.  

Merknad til protokoll frå førre møte – møte i mai gjekk ut pga korona 

Elles vert delegerte vedtak/referatsaker vert tekne til orientering.  

 

Sak 1: Befaring 

Nina Fredriksen frå teknisk var med på befaring av badevika på Bjørkheim. Tippemidlar og pengar fr 

Sima- Samnanger midlar er brukt i prosjektet som har vore eit teamarbeid. Samfunn og utvikling har 

organisering og hatt oppfølging av entrepenør. Omsyn som er spelt inn er kome med, men noko er 

blitt kompremi. Det meste har universell utforming, men ikkje oppe på platået. Adkomstveg kunne 

vore meir opptimal for universell utforming? Stigningen er 1 til 20, men ein kan kjøyra bil og parkera 

ved toalettet. 

Tilbakemelding: Hovudadkomstvegen er ikkje universell. Grus og stigningen utfordrar. Hadde vore 

betre med asvalt. Tilgjengeligheit er det viktigaste og då får estetikken koma i andre rekke. Grusen 

bør valsast for å oppnå hardt dekke. Ynskje om asfalt ned til naustet/rampen. Nina undersøkje kva 

som er mogleg.  

Rampen er viktig, ynskjeleg med eit lite platå til slutt ca 2,5m  som rullestolen kan stå på. Rekkverk. 

Skilting. Om mogle burde stigning vore 1/12 noko som også er viktig for dei eldre. Tenkjer universell 

utforming med kaiakbygge, men også til vanleg båt der kaien er nå.  Nina ynskjer då innspel. Me må 

tenkje sikkerheit. Det går også ann å ha heis.  

Parken på Bjørkheim kan også utviklast. Veg til dansegolvet. Rådet må berre sende innspel.  



Sak 2: Dagsturhytta  

Prosjektleiar Meline Haugland orienterte om status på dagsturhytta. Frist til 18. oktober med innspel. 

Handsamast 28. oktober 2020 i kommunestyret. Om ein ikkje held fristen kan ekstra kostnader verta 

kr 55 000 til 100 000. Det er kome inn 6 nye inspel med utfylt sjekkliste. 

• Kvernesvatnet med tilrettelagt tursti 

• Kværnesvatnet utan tilrettelagt tursti 

• Totræna  

• Nær skytebanen på Tysse 

• Smådalsvatnet 

• Nærleiken til Fossen Bratte 

• Nærleiken av Fitjarvatnet 

• Malkestølen – mot Fitjarvatnet 

Prosjektleiar forsette med informasjon om dei nyaste opplysninganei saka. Blant anna vart det 
informert om at det nye forslaget til prosjektgruppa er å plassera dagsturhytta ved Kvernesvatnet, 
utan tilrettelagt tursti eller toalett. Turstien til Kvernesvatnet vil uansett vera den av alternativa som 
er mest lavterskel for dei fleste i befolkninga. Det vil også vera mogleg å tilrettelegga turstien ved eit 
seinare høve då utviklingspotensialet er der.  
 
Innspel frå råd for personar med nedsett funskjonsevne  
Ut frå alternativa som vart lagt fram var rådet mest positiv til Kvernesvatnet, men Henrik Røen hadde  
eit innspel om plassering av dagsturhytta i Flesjane. Her har ein potensiale til å legga tilrette for 
universell adgang frå sjøen, med rampe og framkomst med båt. Alle andre kan nytta den naturlege 
stien. Det kan lagast universelt utforma brygge på sikt. Alt må ikkje vera klart med ein gong. Det er 
mogleg å tenka trinnvis utbygging. Mange ulike brukarar vil ha nytte av hytta her. Kommunen må 
tenka folkehelseperspektiv i alle aldrar. Tilgjenge er ein udiskutabel rettigheit.  
Rådet for personar med nedsett funksjonsevne ønskjer å plassera dagsturhytta i Flesjane. Framlegget 
føreset ikkje ein lovnad om universell tilrettelagt tilkomst med båt, men ved å plassera hytta i 
Flesjane veit ein at dette er ein moglegheit. Rådet var samrøystes eining om framlegget til Henrik 
Røen.  
I samband med innspel om plassering av hytta i nærleiken av Fitjavatnet er ein kommentar frå rådet 
at det ikkje er høve til å koma seg opp med rullestol eller elektrisk rullestol. Det er også svært 
krevjande for andre som har utfordingar med å bevegeligheit, og ikkje kan koma seg fram på andre 
måtar.  
 
 

Sak 3: Status Skottebakke  

Reidun Abotnes informert frå status på Skottebakken. Det er god trivsel blant beboere og tilsette. 

Det vart eit flott bygg. Covid 19 set begrensingar og ulike tiltak er satt inn og dette begrenser 

utadvendt aktivitet, noko som er ynskjeleg på sikt. Kanskje me kan få til noko jfr. klubben i Fusa. Alle 

skal innkluderast. Mange treng VTA plasser noko ofte privat bedrift med statsstøtte har. Kanskje kan 

Samnager begynne med noko småting som kan selgast. Skottebakken har hatt brannøving og ein er 

svært merksam på uteområdet nede som er lukka og at dette kan utfordrer. Pr i dag er to ledige 

leiligheter og ei avlastningsleighet. Dette vert no utlyst. Det er ynskje om å skifta namn på eininga. 

Tips: Miljøtenesta. Dette vert det jobba med. Så har pårørande bygd eit sanserom – til ein beboar. 

Personen som utformer og bygger dette vil halda kurs for personalet. Han har tankar om enkelt 

utstyr som kan brukast for andre. Reidun ser på organisering av dette. Skottebakken har leigt tid på 



sanserommet på Os og ser at det fungere godt for nokon. Monika stilte spørsmål om kommune 

kunne søkje på midler? Sanserom egner seg godt i barnehagen. Kan ein få til litt samarbeid på sikt? 

 

Sak 4: Budsjett 

Eining for funksjonshemma har føreløping ikkje opplevd at budsjettet er kutta. Eit tiltak er at ein 

ynskjer å få leige ut ledige rom/leiligheiter. Ser ut som det må meir frivilligheit i samfunnet. Dette kan 

også vera positivt for denne avdelingen.  

Råd for personar med nedsett funksjonsevne oppfordrar til å få delta i prosesser tidleg i saksgang om 

det gjeld bygg eller uteareal. Leve heile livet reformen – den er god for alle. Tenke universelt. Råd for 

personar med nedsett funksjonsevne oppmoder dei ulike einingane om å senda ut førespørset om 

innspel ved bygging, restaurering og endring i infrastuktur. Dette kan formidlast til medlemmene i 

rådet, også mellom møtefrekvens. Kan sendast ut til einingane gjennom epost.  Kommunen må aktivt 

bruka rådet og brukarar som kjenne utfordringane t.d på renovering heis kommunehuset. (Bodil 

drøfter med Jan Erik. Sjekkliste /verktøy som gjev kvalitet.)  

 

Vedtak til budsjett framlegg:  

Tiltak:  

1. Forbedring av universell utforming av båthavn på Bjørkheim. 

2. Landingsplass for båt på Flesjane.  

3. Innkjøp av båt med universell utforming t.d pioner arbeidsbåt med nedleggbar baug.  

 

Leiar for FUNK ser gjennom budsjettet og kjem eventuelt med høyringsutale.  

 

Saker til neste møte i februar 2021 

• Jobbe vidare med turveg rundt Nordvikavatnet. 

• Universell utforming i Hagabotnane og parken på Bjørkheim.  

• Ådlandsneset – tilrettelegging bort til grillhuset/vollyballbane 

• Behande idear om aktivitet til neste år.  

 

Møteplan – 2021:  

Forslag – ynskje om tre møte ca 20. februar, siste del av 20. mai, ca 1. november. 

 

 

 

 

 


